
وزیر نیرو در جلسه هم اندیشی با وزیر و مدیران ارشد وزارت صمت:
وزیر نیرو با بیان اینکه تأمین برق پایدار برای صنایع جزو
اولویتهای وزارت نیرو است، بیان کرد: وزارت نیرو تلاش می کند در
سایه تعامل و همکاری با وزارت صمت نسبت به حل چالشهای مرتبط با

تأمین برق کافی برای صنایع اقدام کنند.
به گزارش روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان کردستان ،
“عباس علیآبادی” در جلسه هماندیشی با “سید محمد اتابک” وزیر
صنعت، معدن و تجارت و مدیران ارشد این وزارتخانه، با اشاره به
شرایط خاص اقلیمی و فنی سال جاری، از بسیج کامل ظرفیت وزارت
نیرو برای حل ناترازی برق کشور خبر داد و تأمین پایدار برق

صنایع را یکی از اولویتهای جدی این وزارتخانه دانست.
وزیر نیرو در این جلسه با اشاره به افزایش ۳ تا ۶ درجهای دمای
هوا نسبت به میانگین بلندمدت و آغاز زودهنگام موج گرما اظهار
داشت: این شرایط موجب افزایش شدید تقاضای مصرف برق در کشور شده
است. از سوی دیگر، تأخیر در انجام تعمیرات نیروگاهی و تداوم
خشکسالی بخشی از ظرفیتهای تولیدی را از دسترس خارج کرده است.
وی با بیان اینکه ظرفیت تولید برق نیروگاههای حرارتی در
اردیبهشت امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته حدود ۱۰ درصد
افزایش یافته است، گفت: با این وجود، کاهش تولید نیروگاههای
برقآبی و افزایش تقاضای مصرف باعث شده همچنان چالش ناترازی برق

باقی بماند.
علیآبادی تصریح کرد: وزارت نیرو تمام توان خود را برای تأمین
برق بخشهای تولیدی و صنعتی بهکار گرفته و در همین راستا، برق
مورد نیاز صنایع کوچک و کارگاهی که ۹۲ درصد کل صنایع را تشکیل
میدهند، در فصل گرم سال بدون محدودیت تأمین خواهد شد. همچنین
تأمین برق صنایع متوسط و بزرگ نیز در اولویت قرار دارد و با
اجرای برنامههای مدیریت مصرف، شرایط برای تأمین حداکثری برق

این بخشها فراهم خواهد شد.
وزیر نیرو ضمن اشاره به ضعف سرمایهگذاری در صنعت برق کشور، از
فراهم شدن زیرساختهای جذب سرمایه توسط بخش خصوصی و صنایع خبر
داد و افزود: این حوزه از جذابیت بالایی برای سرمایهگذاری
برخوردار است. بهعنوان نمونه وزارت نیرو آمادگی دارد برق
تولیدی نیروگاههای خورشیدی احداثشده توسط صنایع را با بالاترین

قیمت خریداری کند.
وی در همین رابطه ادامه داد: همچنین شرایط اتصال این نیروگاهها
به شبکه سراسری تسهیل شده و مجوز صادرات برق آنها نیز فراهم
خواهد شد. از سوی دیگر صنایع میتوانند با اجرای برنامههای
بهینهسازی مصرف گواهی صرفهجویی دریافت کرده و در ازای آن از

وزارت نیرو برق دریافت کنند.
وزیر نیرو در خصوص مسائل آب نیز با اشاره به کاهش سرانه آب شرب



هر ایرانی از ۶ هزار متر مکعب به ۱۲۰۰ متر مکعب در ۵۰ سال
گذشته، گفت: یکی از دغدغههای اصلی کشور تأمین آب کافی برای
بخشهای مختلف بهویژه شرب است. در چنین شرایطی، تجهیز صنایع به
سامانههای استفاده از پساب برای تأمین آب مورد نیازشان ضروری

است.
علیآبادی همچنین ورود کشور به پنجمین سال پیاپی خشکسالی را
یادآور شد و تأکید کرد: تعامل نزدیک میان وزارت نیرو و وزارت
صمت برای بهینهسازی مصرف آب و برق در شرایط کنونی بیش از هر

زمان دیگری اهمیت دارد.
وی در پایان با تقدیر از تلاش برخی صنایع در کاهش شدت انرژی
مصرفی، از صنایع بزرگ کشور خواست تا با اجرای برنامههایی مانند
استانداردسازی تولید، مصرف انرژی خود را بهینه کنند تا مسیر

توسعه پایدار صنعتی در کشور هموارتر شود.


